

La Gazette

DIMANCHE 12 JUILLET 2026

4^E TOUR / 4TH ROUND

THE
Amundi
evian
CHAMPIONSHIP

LEADERBOARD



- 1** Hae Ran Ryu (KOR) 194 (-19)
- 2** Aki Iwai (JAP) 197 (-16)
- 3** Brooke M. Henderson 201 (-12)
- Mao Saigo (JAP) 201 (-12)
- 5** Casandra Alexander (RSA) 202 (-11)



Un Majeur en fusion. Un parcours en feu. Un record pour l'histoire. Le 3^e tour de The Amundi Evian Championship a offert un spectacle incandescent sur The Champions Course. Sous un soleil de plomb, sans un souffle d'air, les meilleures joueuses du monde ont multiplié les attaques, mais une seule a littéralement embrasé la journée, la Coréenne Hae Ran Ryu, désormais seule en tête à -19.

A Major sizzling with excitement. A course on fire. A record for the history books. The third round of The Amundi Evian Championship provided a scorching spectacle on The Champions Course. In the blazing sun, with not a breath of wind, the world's best players mounted one charge after another, but only one truly set the day alight: Korea's Hae Ran Ryu, now the sole leader on -19.

Un chiffre raconte à lui seul ce samedi d'anthologie : 60. 11 coups sous le par, grâce à une carte exceptionnelle ponctuée de 9 birdies et d'1 eagle au n°6. À 25 ans, Hae Ran Ryu, récente vainqueur du KPMG Women's PGA Championship, a lancé les hostilités dès son 1^{er} trou avant d'enchaîner une séquence fulgurante à partir du 5 : birdie, eagle, birdie. À partir de là, plus rien ne semblait pouvoir l'arrêter. Trou après trou, les birdies se sont accumulés et l'atmosphère est devenue électrique. Sur le 18, le public retenait son souffle, conscient d'assister à un moment rare. Une occasion d'eagle pouvait même offrir à la Coréenne le mythique 59. Finalement, sous une immense clameur, un dernier birdie est venu sceller un 60 historique, nouveau record du Champions Course depuis le premier 61 de Hyo Joo Kim en 2014, et score le plus bas jamais

enregistré dans l'histoire des majeurs féminins. Boostée par cette performance exceptionnelle, Hae Ran Ryu (-19) aborde le dernier tour avec trois coups d'avance sur la Japonaise Aki Iwai. Derrière, la bataille s'annonce intense avec notamment Mao Saigo et Brooke Henderson, auteure de deux eagles, en 3^e position à -12. Côté français, Perrine Delacour (-6) reste la mieux placée et pourrait encore faire vibrer le public tricolore sur cette dernière journée qui s'annonce brûlante. One number alone tells the story of this unforgettable Saturday: 60. Eleven under par, courtesy of a remarkable round that included nine birdies and an eagle on the sixth. 25-year-old Hae Ran Ryu, recent winner of the KPMG Women's PGA Championship, set the battle in motion right from the first hole, before reeling off a stunning birdie-eagle-birdie stretch from the fifth. From then on, nothing seemed able

to stop her. Hole after hole, the birdies kept coming and the atmosphere turned truly electric. On the 18th, the crowd held its breath, aware they were witnessing a remarkable moment. An eagle would even have given the Korean player a legendary 59. In the end, to a huge roar, a final birdie sealed a historic 60, setting a new Champions Course record, eclipsing Hyo Joo Kim's opening round 61 in 2014, the lowest score ever recorded in the history of women's majors. Boosted by this outstanding performance, Hae Ran Ryu (-19) heads into the final round with a 3-shot lead over Japan's Aki Iwai. In the chasing pack, the battle promises to be fierce, with Mao Saigo and Brooke Henderson, who both made two eagles in their rounds, sharing third place at 12 under par. Perrine Lacour (-6) remains France's main hope and could yet give the home crowd plenty to cheer about, on what promises to be a red-hot final day.

TROU N°1
HOLE 1

#1	8:40 AM	Jodi Ewart Shadoff (ENG) Shuri Sakuma (JPN) Melanie Green (USA)	69-70-69 70-67-71 71-70-68	208 208 209	-5 -5 -4
#3	8:52 AM	Pajaree Anannarukarn (THA) Soo Bin Joo (KOR) Jennifer Kupcho (USA)	73-67-68 72-67-69 69-70-69	208 208 208	-5 -5 -5
#5	9:04 AM	Charley Hull (ENG) Arpichaya Yubol (THA) Shannon Tan (SGP)	66-70-71 70-72-66 69-72-67	207 208 208	-6 -5 -5
#7	9:16 AM	Lydia Ko (NZL) Erika Hara (JPN) Perrine Delacour (FRA)	69-69-69 67-70-70 65-72-70	207 207 207	-6 -6 -6
#9	9:28 AM	Mary Liu (CHN) Ariya Jutanugarn (THA) Minami Katsu (JPN)	70-69-68 70-68-69 70-68-69	207 207 207	-6 -6 -6
#11	9:40 AM	Anna Huang (CAN) Karis Davidson (AUS) Minji Kang (KOR)	70-71-66 70-71-66 67-74-66	207 207 207	-6 -6 -6
#13	9:52 AM	Hinako Shibuno (JPN) Amy Yang (KOR) Maja Stark (SWE)	69-68-68 70-68-68 66-71-69	205 206 206	-8 -7 -7
#15	10:04 AM	Cara Gainer (ENG) Auston Kim (USA) Anna Nordqvist (SWE)	67-72-66 70-67-68 69-68-68	205 205 205	-8 -8 -8
#17	10:16 AM	Miyu Yamashita (JPN) Lottie Woad (ENG) Jin Hee Im (KOR)	70-66-67 67-64-72 66-71-67	203 203 204	-10 -10 -9
#19	10:28 AM	Mao Saigo (JPN) Casandra Alexander (RSA) Jeeno Thitikul (THA)	66-68-67 73-66-63 72-64-67	201 202 203	-12 -11 -10
#21	10:40 AM	Hae Ran Ryu (KOR) Aki Iwai (JPN) Brooke M. Henderson (CAN)	66-68-60 63-69-65 67-70-64	194 197 201	-19 -16 -12

TROU N°10
HOLE 10

#2	8:40 AM	Cassie Porter (AUS) Ayaka Furue (JPN) A Lim Kim (KOR)	69-72-68 68-73-68 71-69-69	209 209 209	-4 -4 -4
#4	8:52 AM	Aditi Ashok (IND) Kajsa Arweffjall (SWE) Somi Lee (KOR)	70-70-69 69-70-70 68-70-71	209 209 209	-4 -4 -4
#6	9:04 AM	Pauline Roussin-Bouchard (FRA) Yunseo Yang (KOR) ^(a) Farah O'Keefe (USA) ^(a)	74-68-68 72-70-68 68-74-68	210 210 210	-3 -3 -3
#8	9:16 AM	Andrea Lee (USA) Patty Tavatanakit (THA) Shiho Kuwaki (JPN)	70-70-70 70-69-71 70-69-71	210 210 210	-3 -3 -3
#10	9:28 AM	Nastasia Nadaud (FRA) Jenny Bae (USA) Rose Zhang (USA)	68-68-74 76-66-69 70-72-69	210 211 211	-3 -2 -2
#12	9:40 AM	Hyo Joo Kim (KOR) Wei-Ling Hsu (TWN) Maria Jose Marin (COL) ^(a)	69-73-69 69-72-70 74-66-71	211 211 211	-2 -2 -2
#14	9:52 AM	Chella Choi (KOR) Ruoning Yin (CHN) Sara Kouskova (CZE)	68-72-71 67-73-71 72-67-72	211 211 211	-2 -2 -2
#16	10:04 AM	Nataliya Guseva (RUS) Ryann O'Toole (USA) Nanna Koerstz Madsen (DNK)	70-69-72 69-73-70 72-69-71	211 212 212	-2 -1 -1
#18	10:16 AM	Ina Yoon (KOR) Sei Young Kim (KOR) Chiara Tamburlini (CHE)	69-70-73 69-70-73 71-70-72	212 212 213	-1 -1 E
#20	10:28 AM	Alison Lee (USA) Jing Yan (USA) Linn Grant (SWE)	69-71-73 67-72-75 69-73-74	213 214 216	E +1 +3
#22	10:40 AM	Yuka Saso (JPN) Lauren Kim (CAN) ^(a) Brianna Do (USA)	72-67-77 70-71-76 72-70-78	216 217 220	+3 +4 +7

* Wildcard - (a) Amateur



Au micro At the mic



HAE RAN RYU (KOR, -19)

Je ne me suis même pas rendu compte que j'avais un putt pour 59 (-12) au 18^e trou. En fait, je ne connaissais jamais vraiment mon score parce que je ne savais même pas que ce parcours était un par 71. Donc j'ai juste joué mon coup. Mais après le putt, mon caddie et moi avons refait les comptes, et là je me suis dit : « Oh, je suis à -11 sur la journée ! » C'était incroyable. Mon caddie m'a dit : « Oui. » Je suis tellement heureuse.

Être en position de gagner un autre Majeur seulement trois semaines plus tard, c'est un rêve incroyable. J'aimerais vraiment le voir se réaliser, mais il reste encore une journée à jouer. Aki est une très bonne joueuse et il y a beaucoup de joueuses très fortes derrière. Je vais donc simplement continuer à jouer du mieux possible.

I didn't realize I was putting for 59 (-12) on the 18th green. I never really know my score because I didn't even know this course was a par 71. That's why I just hit it. But after the putt, my caddie and I worked out the score, and I was like, 'Oh, I'm 11-under for the day!' It was so amazing. My caddie says, yep. I'm so happy right now.

To be in contention for another major championship title in just three weeks? That is amazing, an amazing dream. So I just want that one to come true, but we have one more day and Aki is a pretty good player and there are so many strong players out there. So I'm just going to play my best.

AKI IWAI (JAP, -16)



Aujourd'hui aussi, j'ai eu une journée solide. J'ai rentré beaucoup de birdies et je me suis donné pas mal d'occasions. Donc oui, c'était vraiment sympa. J'ai joué avec Hae Ran. Elle est en feu en ce moment, c'était vraiment bien. C'est une bonne source d'inspiration. L'an dernier, j'ai raté le cut, donc cette année, je voudrais prendre ma revanche. C'est pour ça. Oui, je suis vraiment optimiste pour demain. Je vais juste continuer

comme ça, rester optimiste et prendre du plaisir.
I made solid day today too. I made a lot of birdies, I had many birdie chances today. So, yeah, it was really fun. I played with Hae Ran. She's on fire, so it was pretty good. Really good inspiration. Last year I missed the cut, and so I want revenge. That's why. Yeah, I'm really optimistic about tomorrow. I'll just keep going. Stay optimistic and have fun.

BROOKE M. HENDERSON (CAN, -12)



C'est un excellent « Moving Day » pour moi. C'est clairement un bonus d'avoir réussi à rentrer deux approches sur des par 5 aujourd'hui pour signer deux eagles. Cela aide énormément la carte de score, mais aussi la dynamique de la partie. Sur les deux coups, j'étais dans de très bonnes positions, donc les voir tomber dans le trou, c'était vraiment très excitant. Je pense que les par 5 sont particulièrement importants sur ce parcours, alors j'espère pouvoir encore bien les négocier demain. J'essayais d'être offensive chaque fois que l'occasion se présentait. Je savais que les leaders jouaient très bien, et c'est toujours le cas. Il reste encore du terrain à rattraper, mais je suis vraiment satisfaite de la remontée que j'ai réalisée aujourd'hui au classement. J'espère pouvoir faire quelque chose de similaire demain.

J'adore cet endroit. C'est tellement beau. Chaque année, je me réjouis de revenir à Évian. Le parcours est un vrai défi et il vous oblige à rester concentrée du début à la fin. On ne peut jamais vraiment relâcher son attention. Mais le simple fait d'avoir la vue sur le lac Léman apporte beaucoup de calme et de sérénité dans un contexte aussi exigeant et stressant.

Great moving day for me. Definitely a bonus to be able to chip in on two par-5s today, two eagles. Definitely helps out the scorecard a lot, and momentum, too. You know, on both I was in pretty good spots, and so to see them go in is definitely very exciting. But I feel like the par-5s are pretty key here, so hopefully I'll have a good day on them tomorrow. I was trying to be assertive where I could. I knew the leaders were playing very well, and they're still playing very well. Still a lot of ground to make up, but definitely happy to climb the leaderboard as much as I did today, and just hoping to do something similar tomorrow.

I love this place. It's so beautiful. Every year I look forward to coming. The course is definitely a challenge and makes you think the entire time. You can never really take a break. But just looking over Lake Geneva is very peaceful and calming in such a stressful situation.

De la Juniors Cup au Majeur From Juniors Cup to Major

Avant de devenir l'une des stars du golf mondial, Hae Ran Ryu a elle aussi fait ses classes à Évian. En 2015, la Coréenne participait à The Amundi Evian Juniors Cup, l'un des plus prestigieux rendez-vous internationaux pour les meilleurs amateurs de moins de 14 ans. Un rendez-vous parfaitement maîtrisé avec une victoire en individuel et par équipes pour la jeune Coréenne. Onze ans plus tard, un titre majeur déjà épinglé à son palmarès, elle scelle son histoire avec The Amundi Evian Championship, en signant le record absolu du parcours sur une carte de 60 (-11). Leader du tournoi au départ du dernier tour, Hae Ran Ryu incarne mieux que jamais ce lien unique entre les promesses d'hier et les championnes d'aujourd'hui.

Before becoming one of the biggest stars in world golf, Hae Ran Ryu learned the ropes in Evian. Back in 2015, the Korean competed in The Amundi Evian Juniors Cup, one of the game's most prestigious international events for elite players under 14. She dominated the event, claiming both the individual and team titles. Eleven years later, already a Major champion, Ryu has added another chapter to her Evian story. A stunning 60 (-11) saw her shatter the all-time course record at The Amundi Evian Championship and etch her name into tournament history.

Holding the lead heading into the final round, Hae Ran Ryu embodies better than anyone the unique connection between yesterday's rising stars and today's champions at Evian.

Couronne amateur en jeu Amateur crown to be won

Qui sera sacrée meilleure amateur de The Amundi Evian Championship ? À l'aube du dernier tour, Yunseo Yang et Farah O'Keefe, toutes deux 40^e à -3, sont les mieux placées.

La Coréenne de 18 ans, 15^e joueuse amateur mondiale, a gagné sa place à Évian grâce à son titre au Women's Amateur Asia-Pacific Championship. L'Américaine de 20 ans s'est qualifiée grâce à son sacre à l'Annika Women's Award, qui distingue la meilleure joueuse universitaire américaine.

Mais la bataille est loin d'être terminée. La Colombienne Maria José Marin (19 ans), à seulement un coup du duo de tête, reste en embuscade, tandis que la Canadienne Lauren Kim (20 ans) conserve ses chances. À 18 trous du verdict, la lutte pour la couronne amateur promet encore quelques rebondissements.

Who will be crowned low amateur at The Amundi Evian Championship? With one round to play, Yunseo Yang and Farah O'Keefe, both tied for 40th place on 3-under, are the strongest contenders.

The 18-year-old Korean, ranked n° 15 in the amateur world rankings, earned her place at Evian thanks to her victory at the Women's Amateur Asia-Pacific Championship. O'Keefe, 20, secured her spot in the field after claiming the Annika Award, presented annually to the top female collegiate golfer in the US. But the battle is far from over. Maria José Marin of Colombia, 19, sits just one stroke behind the leading pair and remains firmly in the hunt, while Canadian Lauren Kim, 20, is still within striking distance.

With 18 holes left to decide it, the race for the amateur crown promises a few more twists and turns.

60

**RECORD DU PARCOURS (-11)
SIGNÉ PAR HAE RAN RYU LORS DU 3^E TOUR
COURSE RECORD (-11) SET
BY HAE RAN RYU IN THE 3RD ROUND**

THE AMUNDI EVIAN CHAMPIONSHIP — Vu sur les greens / Seen on the greens



Brooke M. Henderson



Perrine Delacour



Jeeno Thitikul



Hae Ran Ryu



Mao Saigo



Lottie Wood



Cassandra Alexander



Joueuses et caddies / Players and caddies 1. Nastasia Nadaud 2. Casandra Alexander 3. Hae Ran Ryu.

LES SOIRÉES DE L'HÔTEL ROYAL

L'Hôtel Royal by night. Le dîner de gala de The Amundi Evian Championship suivi de l'évian® party célébrant 200 ans de jeunesse.

The Hôtel Royal by night. The gala dinner of The Amundi Evian Championship, followed by the evian® evening party celebrating 200th years young.



1 On découvre toutes les facettes du golf en compagnie d'experts qui vous accompagnent sur le parcours et vous livrent les secrets du Majeur. Parcours commentés, 10h30 et 14h30, rendez-vous et inscription au Point info de la billetterie. *Discover all aspects of golf in the company of experts, who accompany you on the course and let you into the Major's secrets. Tours with commentary at 10.30 am & 2.30 pm. Come and sign up at the Information Point, located at the ticket office.*

2 On file au Village à la boutique officielle du tournoi pour faire le plein de souvenirs et choisir un portrait à l'effigie de sa championne favorite (sous conditions). *Let's head to the Village and stop by the tournament's official shop to stock up on souvenirs and choose a portrait of your favorite champion (subject to conditions).*

3 On flâne dans les allées du Village dédié aux spectateurs, au fil des stands en bois et des 32 affiches du tournoi. On prend le temps de se poser sur une chaise longue ou à la terrasse de la place centrale, devant l'écran géant. *Stroll along the aisles of the spectator Village, through the wooden stands and the 32 posters of the tournament. Take some time to rest in a deck chair or on the terrace in the central square in front of the giant screen.*

4 On suit le direct sur CANAL + **Dimanche 12 juillet**
Canal+ Sport : 10h - 13h
Canal+ : 15h00 - 16h30

MERCI COMMISSAIRES ! THANKS, MARSHALS!

Près de 400 commissaires bénévoles, venus de toute la France, contribuent chaque année au succès de The Amundi Evian Championship. Présents sur l'ensemble du parcours, ils veillent au bon déroulement du tournoi : gestion des spectateurs, sécurisation des traversées de fairways, respect du silence pendant le jeu, affichage et mise à jour des scores, transmission des résultats à la télévision ou encore assistance aux équipes de production. Un rôle qui se transforme vite en passion, à l'image d'André Depotex, mémoire vivante du tournoi depuis sa 1^{re} édition. *Nearly 400 volunteer marshals from across France help make The Amundi Evian Championship a success each year. Positioned all around the course, they make sure that the tournament runs smoothly by managing spectators, overseeing fairway crossings, maintaining silence during play, updating scoreboards, displaying and relaying results to television broadcasters and assisting production teams. A role that quickly becomes a passion, as illustrated by André Depotex, a familiar face at the tournament since its very first edition.*



GOLF EN VUE GOLF IN FULL VIEW

Pendant The Amundi Evian Championship, l'expérience du Majeur se prolonge à l'Academy, haut lieu d'entraînement au cœur d'un panorama magique. Dès les premières lueurs du jour, c'est le rendez-vous des championnes. Fitting, échauffement, derniers réglages avant de s'élancer sur The Champions Course. Les passionnés de golf s'y retrouvent également pour disputer l'Amundi Challenge sur The Lake Course (6 trous) avec vue sur le lac.

During The Amundi Evian Championship, the Major experience continues at the Academy, a premier training center set against a breathtaking backdrop. From the first light of day, it becomes the hub for the championship's players. Club fitting, warm-ups and final adjustments take place before heading out to The Champions Course. Golf enthusiasts also gather there to take on the Amundi Challenge on 6-hole Lake Course, which offers stunning views of the lake.

The Amundi Evian Championship voit toujours la vie en rose et vous invite, si vous revenez demain, à adopter la couleur emblématique du Majeur, en total look ou avec un accessoire. Vous n'avez rien ? Pas de panique, les boutiques officielles du tournoi vous proposent une sélection d'articles que vous pourrez porter et garder en souvenir de cette 32^e édition. Des séances de maquillage sont aussi à votre disposition sur le stand ELA.

PINK SUNDAY

The Amundi Evian Championship stays true to its hallmark pink-hued optimism and invites you, if you're coming back tomorrow, to adopt the emblematic color of the Major, in total look or with an accessory. Don't have anything? No need to panic, the tournament's official boutiques have put together a selection of items for you to wear and keep as a souvenir of this 32nd edition. Makeup sessions are also available at the ELA booth.



L'EXPÉRIENCE SPECTATEURS - FAN EXPERIENCE

Le Village de The Amundi Evian Championship vous attend. Dès votre arrivée, il vous accueille pour vous faire vivre une expérience unique. Prenez le temps, découvrez, jouez, admirez, chilliez entre deux parties. Vous êtes chez vous ! The Village of The Amundi Evian Championship is waiting for you. From the moment you arrive, it welcomes you to enjoy a unique experience. Take your time — explore, play, admire, and chill between rounds. Make yourself at home!



ESPACE PORSCHE

Place à la course automobile avec l'exposition de trois modèles électriques sur le thème du Motorsport avec une Formula E 975 RSE et deux Porsche Cayenne E4 Turbo S. Un concours de putting vous permet de tenter de remporter des goodies Porsche uniques.

Let the racing begin with an exhibition featuring three electric models inspired by motorsports: a Formula E 975 RSE and two Porsche Cayenne E4 Turbo S models. A putting contest gives you the chance to win exclusive Porsche goodies.

PUTTING FIRST !

Rendez-vous sur l'Espace Callaway pour découvrir la gamme de putters Odyssey et tester plus d'une cinquantaine de références sur le putting-green à votre disposition. En vente également, la collection The Amundi Evian Championship x Callaway (headcovers, balles, etc.), et à admirer le sac Tour conçu pour les joueuses ambassadrices de la marque, présentes sur le Majeur.

Visit the Callaway space to explore the Odyssey range of putters and try out over 50 models on the dedicated putting green. The Amundi Evian Championship x Callaway collection (including headcovers, balls, and more) is also available for purchase. Don't miss the chance to admire the exclusive Tour bag designed for the brand's ambassadors at the Major.



AU FIL DES STANDS THROUGH THE STANDS

Les exposants vous attendent au cœur du Village pour vous faire voyager et vivre golf avec **Golfy**, vous faire découvrir la ville hôte du tournoi avec **l'Office du Tourisme d'Évian**, vous proposer des solutions de recyclage de balles avec **Golf Balls 24** et des chaussures de golf artisanales **La Raimondi**. Rendez-vous sur l'espace **evian** pour célébrer les 200 ans de la marque et, grâce au photobooth, repartir avec votre photo souvenir. Enfin, samedi et dimanche, osez le maquillage et les paillettes sur le stand de **l'Association Européenne contre les Leucodystrophies** qui bénéficie du soutien de The Amundi Evian Championship.

Exhibitors are waiting for you at the heart of the Village to take you on a journey and immerse you in the world of golf with **Golfy**, help you to discover the host city with **the Evian Tourist Office**, explore ball recycling solutions with **Golf Balls 24**, and showcase handcrafted golf shoes by **La Raimondi**. Stop by the **evian** booth to celebrate the brand's 200th anniversary and, thanks to the photo booth, take home a souvenir photo. And, Saturday and Sunday, dare to wear make-up and glitter on the stand of the **European Leukodystrophies Association**, supported by The Amundi Evian Championship.



PLAN DU GOLF / GOLF MAP

Suivez le plan pour vous repérer entre les différents sites de l'Evian Resort Golf Club et appréhender au mieux le tracé stratégique des 18 trous de The Champions Course.

Use the map to get your bearings of the different sites at the Evian Resort Golf Club and the best understanding of the strategic layout offered by the 18 holes of The Champions Course.



Trou Hole	1	2	3	4	5	6	7	8	9	10	11	12	13	14	15	16	17	18	Total
Par	4	3	4	4	3	4	5	3	5	4	4	4	4	3	5	3	4	5	71
Yards	398	166	352	434	182	383	545	191	509	412	350	406	439	205	540	151	339	477	6479
Mètres	364	152	322	397	166	350	498	175	465	377	320	371	401	187	494	138	310	436	5923





@EvianChamp • #evianchamp • amundi.evianchampionship.com

THE AMUNDI EVIAN CHAMPIONSHIP 2026 - La Gazette - dimanche 12 juillet - 4^e tour

Crédits photos : Gens - KMS / P. Millereau - Getty Images / Stuart Franklin - Impression Reptolémon